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NOT: Evlendirme memurluğunun ikinci görev olarak verilebileceği hakkında 

T.C. 

ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI 

Yerel Yönetimler Genel Müdürlüğü 

 

Sayı: E-53773008-622.02-8431199                                 08/01/2024 

Konu: Görüş ( Evlendirme Memurluğunun İkinci Görev Olarak Verilebileceği) 

 

…………….. BELEDİYE BAŞKANLIĞINA 

 

İlgi: ………… tarihli ve ……….  sayılı yazı. 

 

Başkanlığınızda 657 sayılı Kanuna tabi müdür unvanlı kadroda görev yapan personele evlenme 

memurluğu ve tahakkuk tahsilat işlemlerinin ikinci görev olarak verilip verilemeyeceğine ilişkin ilgi 

yazı incelenmiştir. 

Bilindiği üzere, 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 87 nci maddesinde, "Memurlara; 

a) Bu Kanuna tabi kurumlarda, 

b) Sermayesinin tamamı Devlet tarafından verilmek suretiyle kurulan iktisadi kurumlar ile 

sermayesinin yarısından fazlası Devlete ait bankalarda, 

c) Özel kanunlarla veya Cumhurbaşkanlığı kararnameleriyle kurulan banka ve kuruluşlarda, 

ç) Yukarıdaki bentlerde yazılı idare, kuruluş ve bankalar tarafından sermayelerinin yarısından 

fazlasına katılmak suretiyle kurulan kuruluşlarla bunların aynı oranda katılmaları ile vücut bulan 

kurumlarda, 

İkinci görev verilemez; bu kurumlardan her ne ad ile olursa olsun para ödenemez ve yarar 

sağlanamaz. 

Ancak, bu Kanunun memurlara ikinci görev verilmesini öngören hükümleri ile hakem, tasfiye 

memuru ve bilirkişilere takdir olunan İl Genel Meclisi ve İl Daimi Encümeni başkanları, özel 

kanunlarla veya Cumhurbaşkanlığı kararnameleriyle kurulan ve asli görevlerinin devamı niteliğinde 

olmayan çeşitli kurul, komisyon, heyet ve jüri çalışmalarına, Üniversiteler, Akademiler, Türkiye ve 

Orta - Doğu Amme İdaresi Enstitüsü ve özel kanunlarla veya Cumhurbaşkanlığı kararnameleriyle 

kurulan araştırma kurumları tarafından idareyle ilgili olarak yapılan inceleme ve araştırma 

çalışmalarına katılanlar için özel kanunlarınca gösterilen veya bu kanunlara dayanılarak tespit edilen 

ücretlerin ödenmesine ilişkin hükümler saklıdır." hükmü ile 88 inci maddesinde, "Bu Kanuna tabi 

kurumlarda çalışan Devlet memurlarına esas görevlerinin yanında; 

A) Özel kanunlarla, Cumhurbaşkanlığı kararnameleriyle veya bunların verdiği yetkiye 

dayanılarak memurlara gördürülmesi öngörülen sürekli hizmetler, 
... 

İkinci görev olarak verilebilir." hükmü yer almaktadır. 

Diğer taraftan, 5490 sayılı Nüfus Hizmetleri Kanununun 22 nci maddesinde, "(1) Bakanlık, 

evlendirme işlemlerinin nüfus ve vatandaşlık hizmetlerinin bütünlüğü içerisinde yürütülmesi için 

gereken her türlü tedbiri alır ve uygular. 

(2) Evlendirme memuru; belediye bulunan yerlerde belediye başkanı veya bu işle 

görevlendireceği memur, köylerde muhtardır. Bakanlık, il nüfus ve vatandaşlık müdürlüklerine, nüfus 

müdürlüklerine ve dış temsilciliklere, il ve ilçe müftülüklerine evlendirme memurluğu yetkisi ve görevi 

verebilir. Eşlerden birinin yabancı olması halinde evlendirmeye, belediye evlendirme memurlukları 

ile nüfus müdürleri yetkilidir." hükmü bulunmaktadır. 

Ayrıca, 7/11/1985 tarihli ve 18921 sayılı Resmi Gazete'de yayımlanan Evlendirme 

Yönetmeliğinin 7 nci maddesinde, "Evlendirme memuru, belediye bulunan yerlerde belediye başkanı 

veya bu işle görevlendireceği memur, köylerde muhtardır. Bakanlık; il nüfus ve vatandaşlık 
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müdürlüklerine, nüfus müdürlüklerine, il ve ilçe müftülüklerine ve ilgili dış temsilciliklere evlendirme 

memurluğu görev ve yetkisi verebilir. 

Eşlerden birinin yabancı olması halinde evlendirmeye belediye evlendirme memurlukları ile 

nüfus müdürleri yetkilidir." hükmü yer almaktadır. 

Yukarıda yer verilen hükümlerin birlikte değerlendirmesi neticesinde, evlendirme 

memurluğunun bir kadro olması yanında "görevlendirme" şeklinde de yerine getirilebilen bir görev 

olduğu, buna ilişkin usul ve esasların Kanun ve ilgili Yönetmeliğinde düzenlendiği, belediyelerde 

evlendirme memuru kadrosunun bulunmasının bu hususu değiştirmeyeceğinden Başkanlığınızda 

müdür unvanlı kadroda görev yapan personele evlendirme memurluğu görevinin ikinci görev olarak 

verilebileceği mütalaa edilmektedir. 

Diğer taraftan ilgi yazıda ifade edilen "tahakkuk, tahsilat işlemleri" ibaresinden neyin 

kastedildiği anlaşılamadığından konu hakkında görüş tesis edilememiştir. 

Bilgilerini rica ederim. 

 

                    ………….. 

             Bakan a. 

                     Yerel Yönetimler Genel Müdürü 

 


